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1. Správna rada  Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave  

      

 
Správna rada Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave (dalej len „SR UCM“)   bola 

zriadená v súlade s § 40 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov (ďalej len ,,zákon o VŠ“). V rámci svojej 

pôsobnosti ustanovenej zákonom podporuje posilňovanie väzby verejnej vysokej školy 

a spoločnosti, uplatňuje a presadzuje verejný záujem v činnosti verejnej vysokej školy, najmä 

s využívaním jej majetku a finančných prostriedkov poskytnutých verejnej vysokej škole 

štátom.   

 

Pôsobnosť správnej rady verejnej vysokej školy je stanovená zákonom o VŠ a 

 Štatútom Správnej rady UCM, ktorý bol  schválený Akademickým senátom Univerzity sv. 

Cyrila a Metoda v Trnave  11. marca 2008 a 10. júna 2008  ministrom školstva Slovenskej 

republiky.   

 

Môžeme konštatovať, že správna rada svojimi uzneseniami a pripomienkami 

k predkladaným prerokovaným materiálom významne prispela k skvalitneniu plánovacích, 

riadiacich, ekonomických, vzdelávacích a prezentačných činností univerzity ako celku. 
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2.    Zloženie SR UCM  v Trnave v roku   2012  

    

Členovia:  
Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD.  
predseda 
predseda Trnavského samosprávneho kraja 
ďalšie funkčné obdobie od 11. júla 2011 – do 11. júla 2017 
 
doc. PhDr. Slavomír Magál, CSc.   
podpredseda 
vysokoškolský pedagóg, vedúci katedry marketingovej komunikácie na  Fakulte masmediálnej 
komunikácie UCM  
ďalšie funkčné obdobie od 11. júla 2011 – do 11. júna 2015 
 
PhDr. Štefan Maceják, PhD. 
riaditeľ Ústavu medzinárodných vzťahov na Stredoeurópskej vysokej škole v Skalici 
funkčné obdobie od 03. mája 2011 – do 3. mája 2017 
 
JUDr. Jozef Martišík  
exekútor 
ďalšie funkčné obdobie od 26. júna 2007 – do 26. júna 2013 
 
JUDr. Juraj Trokan 
advokát 
ďalšie funkčné obdobie od 26. júna 2007 – do 26. júna 2013 
 
Ing. Vladimír Butko 
viceprimátor mesta Trnava 
ďalšie funkčné obdobie od 26. júna 2007 – do 26. júna 2013 
 
Mgr. Miroslav Náhlik 
podnikateľ 
funkčné obdobie od 26. júna 2007 – do 26. júna 2013 
 
Ing. Branislav Mihály 
vedúci odboru ochrany životného prostredia, Jadrová vyraďovacia spoločnosť, a.s.   
ďalšie funkčné obdobie od 12. októbra 2009 – do 12. októbra 2015 
 
Ing. Štefan Kačmáry 
tajomník Zväzu priemyselnýh výskumných a vývojových organizácií 
ďalšie funkčné obdobie od 12. júna 2009 – do 12. júna 2015 
 
Ing. Milan Uhlík 
IM projektový manažér v spoločnosti Orange Slovensko, a.s. 
funkčné obdobie od 03. mája 2011 – do 3. mája 2017 
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JUDr. Renáta Zmajkovičová  
poslankyňa Národnej rady SR  
funkčné obdobie od 12. júna 2009 – do 12. júna 2015 
 
Ing. Matej Korec, PhD.  
generálny riaditeľ Výskumného ústavu jadrovej energetiky, a. s.   
funkčné obdobie od 12. júna 2009 – do 12. júna 2015 
 
Ing. Remo Cicutto 
primátor mesta Piešťany 
funkčné obdobie od 12. októbra  2009 – do 12. októbra 2015 
 
RNDr. Lucia Remenárová 
študent 
funčné obdobie od  11. júla 2011 – do 11. júla 2013 

PhDr. Katarína Nyulassyová, PhD.  
vedúca kancelárie rektora UCM v Trnave  
tajomníčka Správnej rady UCM od 10. januára 2011 
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3.   Zasadnutia SR UCM v Trnave  v roku 2012 
Správna rada UCM v Trnave sa v roku 2012 zišla dvakrát. Jej členovia boli zvolaní  
predsedom správnej rady v zmysle § 40 ods. 5 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov a v zmysle čl. XI Štatútu Správnej rady Univerzity 
sv. Cyrila a Metoda v Trnave. 
   

3.1. Zasadnutie SR UCM v Trnave 28. marca 2012 

 
Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD. privítal prítomných členov na 
zasadnutí SR UCM, oboznámil ich s ospravedlnením piatich členov SR a s programom 
rokovania. Členovia SR UCM v Trnave jednomyseľne súhlasili. 
Materiál k bodu 2 zasadnutia SR UCM v Trnave (Prerokovanie a schválenie rozpočtu UCM 
v Trnave na rok 2012 vrátane odmeňovacieho poriadku) bol všetkým členom zaslaný včas 
v elektronickej podobe spolu s výpisom zo zápisnice zo zasadnutia Akademického senátu 
UCM v Trnave, ktorý deklaruje schválenie Rozpočtu UCM v Trnave na rok 2012. Rektor 
univerzity Dr.h.c. doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., mim. prof. informoval o rozpočte univerzity na 
rok 2012. Ubezpečil členov správnej rady, že zakladá aj určité rozvojové predpoklady na 
niekoľkých fakultách univerzity. Návrh rozpočtu bol predmetom rokovania Rozpočtovej 
komisie, na ktorej boli určité pripomienky – tieto pripomienky sme v prevažnej miere zobrali 
do úvahy a potom nasledovali rokovania kvestora a vedúcej ekonomického oddelenia na 
jednotlivých fakultách. Po zapracovaní všetkých pripomienok bol návrh rozpočtu predložený 
na zasadnutie Akademického senátu univerzity. Akademický senát 23 hlasmi schválil 
rozpočet na rok 2012. Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD. zhodnotil 
rozpočet  ako vyrovnaný, ktorý počíta s vlastnými príjmami vo výške 1,7 mil. eur, čo 
predstavuje vyše 15% z celkového rozpočtu. Obrátil sa s otázkou na pána rektora ohľadom 
Filozofickej fakulty a nastavenia rozpočtu z hľadiska mzdových nákladov a počtu 
zamestnancov. Rektor univerzity Dr.h.c. doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., mim. prof. vysvetlil, že 
pri danej realite je potrebné sa prispôsobiť. Filozofická fakulta má neoprávnené požiadavky 
na rozpočet zo strany niektorých pedagógov, ktorí sú frustrovaní z toho, že majú len základné 
platy, pričom za celý rok nepublikovali jeden článok. Problém, ktorý vznikol na tejto fakulte 
v predchádzajúcom období sa doriešil tým, že 70.000 € z tovarov a služieb rektorátu sa 
presunulo na Filozofickú fakultu, nakoľko pri presune  prostriedkov tovarov a služieb  do 
mzdových prostriedkov je potrebné počítať  aj s odvodmi  vo výške 35,2%. Centrálny fond by 
mal slúžiť na vykrytie nášho podielu pri financovaní projektov t.j. 5% z projektov, ktoré sú 
financované z európskych fondov.  Univerzita podala projekt na dostavbu auly na Bučianskej. 
Ale aj jednotlivé fakulty si podali projekty, ktoré sú zamerané na zvýšenie kvality 
vzdelávania. Aby neprišlo k jednorazovému zaťaženiu, preto sme vytvorili centrálny fond. 
Rektor univerzity Dr.h.c. doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., mim. prof. sa vyjadril k 
odmeňovaciemu poriadku, ktorý tvorí súčasť rozpočtových opatrení a bude vydaný ako 
vnútorný predpis po schválení Akademickým senátom. Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. 
Ing. Tibor Mikuš, PhD. potvrdil, že hierarchicky zavádza nároky na odmeny.  
K bodu. č.3 zasadnutia Správnej rady UCM v Trnave (Informácia o príprave Výročnej správy 
o činnosti a Výročnej správy o hospodárení UCM v Trnave za rok 2011)  podala informáciu 
tajomníčka správnej rady PhDr. Katarína Nyulassyová, PhD., ktorá uviedla, že Výročná 
správa o činnosti a hospodárení UCM v Trnave je v súčasnosti  v príprave. Všetky fakulty sa 
podieľajú na jej príprave a spracúva sa podľa smernice č. 46/2011 – R MŠVVaŠ SR, ktorou  
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sa určuje forma a termín predkladania výročnej správy o činnosti vysokej školy a výročnej 
správy o hospodárení vysokej školy. Tento termín je na predloženie 20 máj 2012 
v elektronickej forme a do 31. Mája 2012 sa predkladá výtlačok výročných správ. Táto 
výročná správa by mala prejsť schválením v Akademickom senáte a  Správna rada bude 
takisto informovaná o ich obsahu.. 
K bodu č. 4 zasadnutia Správnej rady UCM v Trnave (Aktuálny stav akreditačného procesu) 
podal informáciu rektor univerzity Dr.h.c. doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., mim. prof. Materiál 
k tomuto bodu bol včas zaslaný v elektronickej podobe všetkým členom správnej rady. Za 
posledný rok všetky predkladané žiadosti o akreditáciu študijných programov aj zriadenie 
Fakulty sociálnych vied bolo prerokované a akreditačnou komisiou schválené. Vzhľadom 
k uplatniteľnosti  absolventov v praxi sledujeme pozitívny posun v učiteľstve študijných 
programov, učiteľstvo akademických predmetov. V učiteľstve akademických predmetov sme 
mali akreditovaný iba bakalársky stupeň štúdia. Problém sme nachádzali najmä v tom, že  
keď  niekto skončil napr. učiteľstvo angličtiny v kombinácii nenachádzal uplatnenie 
vzhľadom k tomu, že školy si vyberali radšej úplne vysokoškolsky vzdelaných  pedagógov.  
Podarilo sa akreditovať aj druhý stupeň učiteľstva akademických predmetov. Čo je výrazný 
posun, nakoľko sme mali neuplatniteľnosť absolventov vo výške asi 8,1%, a zároveň na 
učiteľstve akademických predmetov pokiaľ to bolo na bakalárskom stupni bola 
nezamestnanosť až 36%. Čiže táto akreditácia výrazne zvýši a zlepší postavenie univerzity 
pokiaľ ide o uplatnenie absolventov a tá uplatniteľnosť  absolventov vzhľadom aj na tú kritiku  
vynakladania prostriedkov do jednotlivých študijných programov bude aj jedným zo 
základných kritérií pri budúcej komplexnej akreditácii. Rektor zároveň informoval, že 16. 
a 18. mája 2012 je zasadnutie Akreditačnej komisie, na ktorú predkladáme určité študijné 
programy, ktoré by mali prejsť bez výrazných problémov. T.j. napr. študijný program 
Mediálna výchova, alebo Vzťahy s médiami na Fakulte masmediálnej komunikácie. Žiadame 
o obnovenie práv v študijnom programe Psychológia a to aj v 2. a 3. stupni. V 2. a 3. stupni 
sme doriešili otázku garanta. Univerzita už v ďalšom období nemá záujem akreditovať 
bakalárske študijné programy, ale chce akreditovať len magisterské, resp. tam, kde budú 
predpoklady aj doktorandské študijné programy, pretože ten podiel študijných programov 2. 
a 3. stupňa na celkovom počte študijných programov zrejme zostane aj jedným z kritérií 
hodnotenia pri komplexnej akreditácii. Budeme musieť pristúpiť aj k zrušeniu niektorých 
študijných programov, z čoho vyplýva aj problematická uplatniteľnosť v praxi.  
K bodu č. 5 zasadnutia Správnej rady UCM v Trnave (Aktuálny stav projektov zo 
šteukturálnych fondov EÚ) podala informáciu tajomníčka správnej rady PhDr. Katarína 
Nyulassyová, PhD., ktorá je poverená koordináciou projektov na univerzite. Zrekapitulovala 
jeden z dvoch projektov, ktorý sa podarilo úspešne ukončiť 28.2.2012. Informovala 
o aktivitách, ktoré boli v rámci projektu zrealizované:  

o rekonštrukcia fasády (nám. J. Herdu) 
o rekonštrukcia sociálnych zariadení ( nám. J. Herdu) 
o rekonštrukcia sociálnych zariadení a WC ( Kino Oko) 
o rekonštrukcia budovy ( ulica Skladová: rekonštrukcia vnútorných priestorov) 
o rekonštrukcia budovy (Špačince: úprava vnútorných priestorov a prvého nadzemného    

      podlažia). 

Z tohto projektu bolo  vybudované  multimediálne laboratórium (Skladová ul.) pre Fakultu 
masmediálnej komunikácie a tiež jazykové  laboratórium filozofickej fakulty (nám. J. Herdu). 
Čo sa týka tohto projektu celková suma, ktorá bola preinvestovaná je 4.565 812,68 €. 
V súvislosti s projektom bol na univerzite realizovaný reaudit z Európskej komisie na aktivitu 
č. 11, čo je rekonštrukcia fasády. Kontrolovaným subjektom bol poskytovateľ nenávratného 
finančného prostriedku (ďalej len „NFP“) teda Agentúra ministerstva školstva pre  
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štrukturálne fondy EÚ (ďalej len „ASFEU“), pričom univerzita bola požiadaná o súčinnosť 
pri kontrole na mieste konečného prijímateľa. 

 
Na univerzite v súvislosti s ukončeným projektom sme zatiaľ zaznamenali jednu kontrolu na 
mieste zo strany Agentúry ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR ako 
poskytovateľa NFP, ktorá sa uskutočnila v mesiaci december 2011. Výsledok tejto kontroly 
bolo zistenie nesúladu medzi výzvou tohto projektu a jej realizáciou, pričom vyčíslenie  
neoprávnených výdavkov bolo 1.500 €. Tieto výdavky budú vrátené ASFEU.  Druhý projekt 
realizovaný na univerzite z programu Výskum a vývoj bude ukončený v auguste 2012. Všetky 
aktivity sú už takmer ukončené. Jedná sa takisto o realizáciu stavebných prác: 

o rekonštrukcia 3 výťahov (nám. J. Herdu) 
o Špačince (nadstavba), budova je skolaudovaná 
o budova na Hajdocyho ( výmena okien, rekonštrukcia učební 0.33  0.34, ktoré využíva  

      FF) 
o budova Skladová (vonkajšie úpravy – fasáda, výmena okien).   

V rámci tohto projektu je zároveň realizovaná aj aktivita 2.1., ktorá predstavuje komplexné 
riešenie informačno-komunikačných technológií. Z tohto projektu budeme čerpať 3,733 
570,76 €. 

V rámci bodu č. 6 zasadnutia Správnej rady UCM v Trnave (Informácia o príprave osláv 15. 
výročia založenia UCM v Trnave) vystúpil rektor univerzity Dr.h.c. doc. Ing. Jozef Matúš, 
CSc., mim. prof., ktorý informoval o plánovanom programe osláv 15. výročia založenia 
univerzity. Projekt osláv bol zaslaný včas v elektronickej podobe všetkým členom správnej 
rady. Centrálne oslavy sú navrhované  na 15.-17. október 2012 za účasti všetkých univerzít, 
ktoré majú v názve sv. Cyrila a Metoda, súčasťou ktorých bude aj odhalenie súsošia sv. Cyrila 
a Metoda. To súsošie bude umiestnené v parčíku pred budovou univerzity na Nám. J. Herdu. 
Pri príležitosti výročia založenia univerzity bude vydaná publikácia v rozsahu 130 – 140 s.. 
Súčasťou osláv bude aj ekumenická sv omša, ktorú odcelebruje arcibiskup a následne ďalšie 
drobné podujatia, ktoré už organizujeme. Tieto akcie nemajú žiadny dopad navyše na 
čerpanie rozpočtu. Koordinujeme ich s Trnavskou univerzitou a chceme sa dohodnúť 
s Trenčianskou univerzitou. Na zasadnutí Vedeckej rady UCM v Trnave máme snahu udeliť 
čestný doktorát prezidentovi SR. 

 
V bode Rôzne predložil rektor univerzity Dr.h.c. doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., mim. prof. 
návrh na zriadenie Klastra pre podporu inovatívnych a zelených technológií medzi 
Univerzitou sv. Cyrila a Metoda v Trnave a Krajskou hospodárskou komorou 
Juhomoravského kraja. Klaster vzniká vďaka úspešnému riešeniu projektu, ktorého 
výsledkom by malo byť vytvorenie klastra na transfer inovatívnych a zelených technológií 
spolu s hospodárskou komorou Juhomoravského kraja v rámci výzvy a projektu intereg. 
Zriadenie tohto klastra a štatút, ktorý je priložený nebude predstavovať žiadny nárok na 
finančné prostriedky univerzity.  
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3.2. Zasadnutie SR UCM v Trnave 22. novembra 2012 

 
Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD. privítal prítomných členov na 
zasadnutí SR UCM, oboznámil ich s ospravedlnením piatich členov SR a s programom 
rokovania. Členovia SR UCM v Trnave jednomyseľne súhlasili. 
 
O uzneseniach z predchádzajúcich zasadnutí a ich plnení informovala tajomníčka SR UCM 
v Trnave PhDr. Katarína Nyulassyová, PhD. Všetky uznesenia sú splnené. Zároveň 
informovala členov správnej rady o zápise z hlasovania per rolam k návrhu na priznanie 
odmeny rektorovi  UCM v Trnave Dr. h. c. doc. Ing. Jozefovi Matúšovi, CSc. za obdobie 
január – jún 2012. Návrh na odmenu bol zaslaný všetkým členom SR UCM v Trnave 
v elektronickej podobe dňa 3. augusta 2012, čím boli vyzvaní na vyjadrenie a hlasovanie. 
Členovia SR UCM v Trnave hlasovali prostredníctvom elektronickej pošty. Zápis 
s hlasovania je prílohou zápisnice k zasadnutiu. 
 
Materiál k bodu 3 zasadnutia SR UCM v Trnave (Výsledky hospodárenia UCM v Trnave za 
rok 2012) bol zaslaný všetkým členom včas v elektronickej podobe. Na zasadnutí informoval 
o predloženom materiáli kvestor univerzity Ing. Roman Mareš. Poukázal na to, že čerpanie je 
v materiáli rozdelené podľa jednotlivých súčastí univerzity. V období január - september 2012 
boli čerpané prostriedky jednotlivými súčasťami tak ako je uvedené v v materiáli v tabuľke č. 
1. V čerpaní výdavkov za prvých deväť mesiacov sú zahrnuté aj osobné výdavky (mzdy + 
odvody do poistných fondov) za mesiac september, ktoré boli vyplatené v mesiaci október. 
Vo výdavkoch sú zahrnuté všetky dostupné zdroje, tzn. rozpočtové (dotačné a vlastné príjmy) 
a nedotačné (granty, dary apod.). Informoval, že vývoj hospodárenia možno hodnotiť 
pozitívne. Za prvé tri štvrťroky 2012 je vývoj hospodárenia porovnateľný s vývojom za 
rovnaké obdobia predchádzajúceho roka. Najvýraznejší nárast sa prejavuje vo výške odpisov, 
čo je spôsobené podstatným zvýšením hodnoty odpisovaného majetku, ktorý bol zaradený do 
používania po ukončení IKT projektov spolufinancovaných zo štrukturálnych fondov. Ďalej 
informoval, že zo strany UCM boli prijaté opatrenia na udržanie priaznivého výsledku 
hospodárenia do konca kalendárneho roka, na základe čoho možno predpokladať ukončenie 
hospodárenia UCM kladným hospodárskym výsledkom. doc. PhDr. Slavomír Magál, CSc. 
požiadal kvestora, aby identifikoval problémové body v čerpaní rozpočtu. Ing. Roman Mareš 
informoval o dvoch problémoch: 1. pretrvávanie problému pri čerpaní výdavkov na 
Filozofickej fakulte, ktoré predstavujú predovšetkým mzdové potreby – 92,38% dotačných 
prostriedkov je vyčerpaných. Situácia je v súčasnosti taká, že budú musieť využiť všetky 
dostupné zdroje, ktoré im umožňuje zákon o vysokých školách (vlastné príjmy). Zatiaľ všetko 
nasvedčuje tomu, že by tieto zdroje mali postačiť na pokrytie mzdových nárokov do konca 
roka za predpokladu, že sa ich nároky nebudú meniť. 2. problémom a podobným príkladom je 
novovzniknutá Fakulta sociálnych vied, kde sú takisto dotačné prostriedky takmer vyčerpané, 
avšak činnosťou fakulty sa podarilo vytvoriť si dostatočné zdroje na pokrytie svojich 
nákladov. RNDr. Lucia Remenárová poukázala na to, že Filozofická fakulta má určité 
špecifiká, medzi ktoré patrí väčší počet študijných odborov, čo tvorí základ pre vyšší nárok na 
mzdy. Niektoré katedry sú silné čo do publikačnej činnosti, čo prináša takisto financie pre 
univerzitu a na druhej strane sú tu aj veľmi slabé katedry, ktoré by mali začať publikovať. Ing. 
Roman Mareš reagoval, že aj to je jeden z dôvodov, prečo je vyčerpaná dotácia na mzdy. Vo 
všeobecnosti je to dlhodobý trend, kedy pomer počtu vyučujúcich na študentov je najvyšší. 
Na druhej strane je to spôsobené aj absenciou aktivity mimo dotácie, čo sa odráža na 
najnižších vlastných príjmov v rámci univerzity (počet externých študentov je nízky). Je 
potrebná snaha zvyšovať vlastné príjmy, pre ktoré je na tejto fakulte potrebné pripraviť pôdu,  
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pretože je tendencia, že dotácia sa zvyšovať nebude. Čo sa týka publikačnej činnosti, to je 
vecou samotnej fakulty. doc. PhDr. Slavomír Magál, CSc. – filozofická fakulta by sa mala 
zamerať na tie odbory, o ktoré je u študentov väčší záujem a tieto rozvíjať. Otázkou je, či nie 
je potrebné niektoré programy, ktoré nie sú dostatočne pokryté záujmom zo strany študentov, 
ukončiť. Zaujal stanovisko, že situácia na tejto fakulte je podstatne lepšia ako to bolo pred 
dvomi rokmi, avšak je potrebné zistiť, či je trend zvyšovať potenciál a zlepšovať sa v tejto 
oblasti. PhDr. Štefan Maceják, PhD. pripomenul, že túto situáciu sme riešili aj na ostatnom 
zasadnutí SR UCM v Trnave. Dôležité je, či bol odvtedy zaznamenaný nejaký pokrok na 
fakulte. Dr.h.c. doc. Ing. Jozef Matúš, CSc. čo sa týka výsledkov hospodárenia, možno 
vysloviť spokojnosť s tým, že konečný hospodársky výsledok bude priaznivý. Nechceme 
vykazovať ani prebytky tak v oblasti dotácie ako aj vo vlastných príjmov, pretože tieto 
prostriedky je potrebné investovať do procesu vzdelávania a zvyšovať jeho kvalitu tak aj do 
oblasti vedecko-výskumnej. Všetky fakulty majú zodpovedajúcu úroveň aj ekonomického 
riadenia, čo zatiaľ chýba na Filozofickej fakulte, na ktorej sme zaznamenali aj určitý pokles 
rozpočtovej disciplíny. Na prevádzku tejto fakulty a predovšetkým na mzdu ich zamestnancov 
bola požiadavka na 95 tis. EUR. Teraz však vieme, že bude potrebných až 107 tis. EUR. Preto 
bude potrebné na tejto fakulte vykonať určité opatrenia, vzhľadom k tomu, že rozpočet bol 
schválený jednohlasne, kedy žiadne pripomienky neboli. Na fakulte nevedia reagovať na 
realitu, ktorá tam nastala. Napríklad študijný program Slovenský jazyk a literatúra, v ktorom 
skončil garant štúdia a museli sme zabezpečovať presun študentov, ktorí sa nachádzali 
v prvom ročníku magisterského stupňa štúdia, aby mohli doštudovať na inej vysokej škole 
a napriek tomu tu neskončili pracovný pomer so žiadnym pedagógom. Snažia sa to riešiť tak, 
že v študijnom programe psychológia bol vytvorený povinný predmet Slovenský jazyk 
a literatúra. Niektorí pedagógovia sú na tejto fakulte zbytoční, a pri budúcoročnom rozpise 
rozpočtu nepríde k žiadnemu navýšeniu, preto bude potrebné vykonať opatrenia. Táto situácia 
súvisí aj s ďalším bodom rokovania – komplexná akreditácia, kedy si nemôžeme dovoliť taký 
prepych ako je na Filozofickej fakulte, že majú študijné programy len prvého stupňa 
vysokoškolského vzdelávania – bakalárske študijné programy, čo by mohlo urobiť problémy 
pri komplexnej akreditácii. doc. PhDr. Slavomír Magál, CSc. – po vyčerpaní dotácie by sa 
mali zamyslieť z čoho si Filozofická fakulta uhradí mzdy pre svojich zamestnancov. Dr.h.c. 
doc. Ing. Jozef Matúš, CSc. - po vyčerpaní dotačných zdrojov na mzdy si chýbajúce zdroje 
vykryjú z presunu zdrojov na tovary a služby, čo je možné na základe rozpočtového 
opatrenia. Avšak takto riešiť problém nie je únosné riešiť z dlhodobého hľadiska. doc. PhDr. 
Slavomír Magál, CSc. – presunom všetkých zdrojov z tovarov a služieb môže nastať situácia, 
že nebudú mať z čoho platiť publikácie, ktoré je takisto potrebné vydávať, čo má vplyv na 
výsledok komplexnej akreditácie. Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, 
PhD. vyslovil nespokojnosť so situáciou na tejto fakulte, ktorá už teraz má skoro vyčerpané 
prostriedky na mzdy, pričom všetky rozpočtové organizácie majú striktnú úlohu šetriť 
prostriedky na mzdy. Podľa predloženého materiálu sa plánuje prekročiť mzdové prostriedky 
o 30 percent. Je tu obrovská nerovnováha oproti schválenému rozpočtu. Mali by sme zaujať 
jednoznačné stanovisko ako správna rada, pretože sa nedodržiava finančná a rozpočtová 
disciplína. JUDr. Juraj Trokan – mzdové prostriedky by mali byť odčlenené od iných 
prostriedkov, pretože ak sa budú využívať na tieto iné zdroje, ktoré je takisto potrebné 
(skriptá, publikácie), bude to mať ďalšie negatívne dopady. Dr.h.c. doc. Ing. Jozef Matúš, 
CSc. je možnosť presunúť zdroje z tovarov a služieb len do výšky 80 percent z celkového 
rozpočtu, a preto je zaručené, že nemôžu vyčerpať na mzdy všetky zdroje z tovarov a služieb.  
JUDr. Juraj Trokan – môže nastať situácia, že aj ostatné fakulty si budú chcieť navýšiť 
mzdové prostriedky tak ako Filozofická fakulta. Preto je potrebné prijať zásadu, že táto 
položka sa nesmie za žiadnu cenu prekročiť a túto položku je potrebné sledovať, aby nebola  
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prekročená. Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD. je potrebné Tabuľku: 
Prehľad čerpania výdavkov doplniť o komentár, na základe čoho dosahuje Filozofická fakulta 
za deväť mesiacov bežného roka až 90 percentné čerpanie mzdových prostriedkov. doc. PhDr. 
Slavomír Magál, CSc. požaduje doplniť túto tabuľku o stĺpec, ktorý by informoval 
o disponibilných zostatkoch na jednotlivých súčastiach univerzity, ktoré možno použiť na 
vykrytie mzdových nákladov. Správna rada UCM v Trnave vzala na vedomie ústny komentár 
pána rektora Dr.h.c. doc. Ing. Jozefa Matúša, CSc. a kvestora univerzity Ing. Romana Mareša 
k informácii o výsledkoch hospodárenia ohľadom čerpania mzdových prostriedkov za prvých 
9 mesiacov na jednotlivých fakultách a rektoráte. Berie na vedomie, že čerpanie mzdových 
prostriedkov na Fakulte sociálnych vied a na Fakulte masmediálnej komunikácie sa zakladajú 
na schopnosti týchto fakúlt plniť rozpočtové príjmy na viac ako 100 percent. SR UCM 
v Trnave vyslovuje nespokojnosť so správaním sa Filozofickej fakulty v oblasti finančnej 
a rozpočtovej disciplíny a s výsledkami, ktoré sú dosahované na tejto fakulte z hľadiska 
akreditačného procesu. Správna rada vyslovuje nespokojnosť a požaduje vysvetlenie 
neplnenia rozpočtových pravidiel v mzdovej oblasti na filozofickej fakulte. Správna rada 
vyslovuje spokojnosť s plnením rozpočtových príjmov ostatných súčastí univerzity (Fakulta 
sociálnych vied, Fakulta masmediálnej komunikácie, Fakulta prírodných vied, Inštitút 
fyzioterapie, balneológie a liečebnej rehabilitácie) a univerzity ako celku. 
 
Písomný materiál k bodu 4 (Priebežná správa o príprave komplexnej akreditácie) zasadnutia 
SR UCM v Trnave bol všetkým členom zaslaný včas v elektronickej podobe. O priebežnej 
správe o príprave komplexnej akreditácie informoval rektor univerzity Dr.h.c. doc. Ing. Jozef 
Matúš, CSc. Obsahuje najdôležitejšie úlohy v oblasti výchovy a vzdelávania, redukcii 
bakalárskych študijných programov, aby prevažovali v štruktúre študijných programov 
programy druhého a tretieho stupňa  vysokoškolského vzdelania, úlohy v oblasti vedy 
a výskumu a úlohy v personálnej oblasti, vzhľadom k tomu, že pedagogický pracovník, ktorý 
nemá pracovný úväzok na ustanovený týždenný pracovný čas, tak sa publikačná činnosť 
nezarátava. Z toho vyplýva opatrenie, aby pracovníci, ktorí vo vede a výskume a majú 
publikačnú činnosť, mali úväzok na týždenný pracovný čas. V personálnej oblasti je ešte 
veľmi dôležité, aby sa vyčistili funkcie garantov podľa upravovanej novely vysokoškolského 
zákona, aby sme mali zabezpečené, že garanti, ktorí doteraz pôsobia aj na dvoch vysokých 
školách sa rozhodli na ktorej vysokej škole chcú pôsobiť. Tento proces bude najneskôr do 
februára budúceho roku potrebné doriešiť, aby sa zabezpečil určitý časový predstih pred 
komplexnou akreditáciou. Pre prípravu komplexnej akreditácie bola zriadená komisia, ktorá 
bude dávať dohromady všetky podklady za univerzitu. Predpokladaný termín pre komplexnú 
akreditáciu je 1.1.2014. V súčasnosti ešte nie sú známe kritériá komplexnej akreditácie. 
Informoval, že 5. až 7. decembra tohto roku je zasadnutie Akreditačnej komisie, ktorá by 
mala tento návrh odporučiť. Dňa 6. až 7. decembra 2012 bude zasadať Slovenská rektorská 
konferencia, ktorá by mala pripomienkovať  tieto kritériá. Ťažisko bude v hodnotení vedy 
a výskumu, čo je ukazovateľ KZU1, kde sa bude hodnotiť 50 najlepších výstupov, aby 
celková úroveň hodnotenia bola v A kategórii alebo B kategórii. Prehodnotenie edičného 
plánu je takisto potrebné, aby sa skontrolovali, či zatriedenie do jednotlivých kategórií 
publikačnej činnosti je v súlade s požadovanými kritériami. Predseda SR UCM v Trnave 
Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD. – opatrenia, ktoré budú pre potreby komplexnej akreditácie 
budú vychádzať z vízií rozvoja jednotlivých fakúlt. Vízia rozvoja fakulty je základ pre 
formulovanie opatrení. Rektor univerzity Dr.h.c. doc. Ing. Jozef Matúš, CSc. vízia UCM 
v Trnave sa bude na základe odporúčania tvoriť na obdobie 2014 – 2020. Teraz sú vízie fakúlt 
stanovené do roku 2013. Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD.  
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k opatreniam vo vedeckej a publikačnej činnosti – prehľad získaných grantov do 31.12.2013 
s termínom do 15.12.2012 – nie sú správne uvedené termíny v predloženom materiáli.  
 
Materiál k bodu 5 zasadnutia SR UCM v Trnave (Vyhodnotenie osláv 15. výročia UCM 
v Trnave) bol všetkým členom zaslaný včas v elektronickej podobe. Rektor univerzity Dr.h.c. 
doc. Ing. Jozef Matúš, CSc. referoval o priebehu osláv 15. výročia založenia Univerzity sv. 
Cyrila a Metoda v Trnave. Centrálne oslavy, ktoré sa konali dňa 15. – 16. októbra 2012 
zhodnotil veľmi pozitívne. Odovzdanie čestného titulu Dr. h. c. prezidentovi SR Ivanovi 
Gašparovičovi vyhodnotil ako najvýznamnejšiu udalosť za obdobie fungovania univerzity. 
Vedenie univerzity a akademické orgány univerzity ocenili ďalej na zasadnutí 8.11.2012 
prínos ďalších pracovníkov univerzity k vzniku a rozvoju univerzity na zasadnutí 
akademickej obce. Rektor ocenil vyše 100 pracovníkov pamätnou medailou k 15. výročiu 
založenia univerzity a 1 150. výročiu príchodu vierozvestcov Konštantína a Metoda na 
územie Veľkej Moravy. Kolégium rektora UCM v Trnave dňa 13.11.2012 hodnotilo priebeh 
osláv veľmi pozitívne. Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD. takisto 
vyjadril spokojnosť s priebehom osláv.   
 
V bode rôzne bol predsedom a podpredsedom Správnej rady Univerzity sv. Cyrila a Metoda 
predložený návrh na odmenu rektorovi univerzity za splnenie mimoriadnych úloh osobitného 
významu súvisiacich s rozvojom univerzity – oslavy 15. výročia a 1150. výročia príchodu sv. 
Cyrila a Metoda na územie Veľkej Moravy, implementácia projektov zo štrukturálnych 
fondov EÚ, osobný podiel v procese získavania akreditácie študijných programov 
realizovaných na univerzite. 
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  4.   Uznesenia SR UCM v Trnave  prijaté v roku 2012 
 

Všetky prijaté uznesenia SR UCM v Trnave sú zverejnené na webovej stránke univerzity. 
 
 
Uznesenia prijaté na zasadnutí Správnej rady Univerzity sv. Cyrila a Metoda     
v Trnave 28. marca 2012: 
 
Uzn. 1/1/2012 
Správna rada prerokovala rozpočet UCM v Trnave, ktorý predložil pán rektor. 
Rozpočet je postavený vyrovnane a počíta s 15% vlastných príjmov z celkového 
rozpočtu. Celkový objem rozpočtu na tento rok je 10,15 mil. €. Rozpočet pozostáva 
z troch položiek – dotácia, školné a poplatky a ostatné príjmy. Príloha č. 3 rozdeľuje 
rozpočet medzi jednotlivé súčasti univerzity. Správna rada schvaľuje rozpočet UCM 
v Trnave na rok 2012 vrátane odmeňovacieho poriadku. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 2/1/2012 
Správna rada berie na vedomie ústnu informáciu o príprave Výročnej správy o činnosti 
a Výročnej správy o hospodárení UCM v Trnave  za rok 2011 s tým, že v elektronickej 
forme bude správa k dispozícii k 20.05.2012. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 3/1/2012 
Správna rada s uspokojením berie na vedomie informáciu o stave akreditácie študijných 
odborov UCM v Trnave najmä z pohľadu pozitívneho posúdenia všetkých študijných 
programov Akreditačnou komisiou ako aj posunu vzdelávania od bakalárskeho stupňa 
na magisterský a doktorandský stupeň a s ohľadom na činnosť novovytvorenej Fakulty 
sociálnych vied. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 4/1/2012 
Správna rada s uspokojením berie na vedomie informáciu o efektívnom využívaní 
štrukturálnych fondov EÚ v celkovej výške 4.565 812,68 € vynaložených na 
rekonštrukciu budov univerzity a vybudovanie multimediálneho a jazykového 
laboratória a kontrolách týkajúcich sa oprávnenosti vynaložených prostriedkov. 
Správna rada očakáva, že táto informácia bude súčasťou Výročnej správy o činnosti 
a Výročnej správy o hospodárení UCM v Trnave za rok 2011. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 5/1/2012 
Správna rada berie na vedomie informáciu o príprave osláv k 15. výročiu založenia 
Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 6/1/2012 
Správna rada prerokovala predložené Stanovy Klastra pre podporu inovatívnych 
a zelených technológií a zmluvu o založení tohto klastra medzi Univerzitou sv. Cyrila 
a Metoda v Trnave a Krajskou hospodárskou komorou Juhomoravského kraja   
a schválila jeho vznik v zmysle predložených materiálov. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
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Uznesenia prijaté na zasadnutí Správnej rady Univerzity sv. Cyrila a Metoda  
v Trnave 22. novembra 2012: 
 
Uzn. 1/PR/2012 
Správna rada na základe hlasovania per rolam schválila finančnú odmenu rektorovi 
Univerzita sv. Cyrila a Metoda v Trnave Dr. h. c. doc. Ing. Jozefovi Matúšovi, CSc. za 
obdobie od januára do júna 2012 za splnenie mimoriadnych úloh osobitného významu 
súvisiacich s rozvojom univerzity, za výrazný podiel v procese získavania akreditácie 
študijných programov realizovaných na univerzite.   
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 1/2/2012 
Správna rada požaduje predloženie komplexnej správy o Filozofickej fakulte s návrhom 
nápravných opatrení, ktoré zaručia dodržanie finančnej a rozpočtovej disciplíny 
v zmysle schváleného rozpočtu Správnou radou UCM v Trnave na rok 2012. 
Termín: 10.12.2012 
Zodpovedný: Dr. h. c. doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., rektor UCM v Trnave    
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 2/2/2012 
Správna rada berie na vedomie predložený materiál „Príprava komplexnej akreditácie 
Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave – Návrh opatrení v príprave komplexnej 
akreditácie a spôsoby ich implementácie“, ktorý pripravila prorektorka PhDr. Dagmar 
Valentovičová, CSc. Správna rada odporúča zosúladiť termíny plnenia jednotlivých 
úloh s obdobím, na ktoré sú plánované resp. doplniť vysvetľujúcu poznámku. Správna 
rada požaduje, aby akékoľvek strategické zámery v oblasti garantovania študijných 
programov vychádzali z vízie rozvoja fakulty.  
Termín: ďalšie zasadnutie SR UCM v Trnave 
Zodpovedný: Dr. h. c. doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., rektor UCM v Trnave      
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 3/2/2012 
Správna rada vyslovuje spokojnosť s priebehom osláv 15. výročia Univerzity sv. Cyrila 
a Metoda v Trnave a zároveň podporuje rozhodnutie Vedeckej rady Univerzity sv. 
Cyrila a Metoda v Trnave o udelení čestného titulu Doctor honoris causa prezidentovi 
Slovenskej republiky Ivanovi Gašparovičovi.  
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 4/2/2012 
Správna rada schvaľuje rektorovi UCM v Trnave doc. Ing. Jozefovi Matúšovi, CSc.,   
finančnú odmenu za výsledky, ktoré vo svojej funkcii preukázal za ostatný pol rok.  
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
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5. Prehľad o účasti jednotlivých členov na zasadnutiach SR UCM 
v Trnave v roku 2012 

 
 

 Meno a priezvisko Počet 
zasadnu

tí 

Prítomný(á) 
na zasadnutí 

Ospravedl. 
neúčasť 

Neospravedl. 
neúčasť 

1. Ing. Tibot Mikuš, PhD. 
 

2 2 0 0 

2. doc. PhDr. Slavomír Magál, 
CSc. 
 

2 2 0 0 

3. PhDr. Štefan Maceják, PhD. 
 

2 1 1 0 

4. Ing. Milan Uhlík 
 

2 0 2 0 

5. Ing. Branislav Mihály 
 

2 1 1 0 

6. Ing. Remo Cicutto 
 

2 1 1 0 

7. JUDr. Jozef Martišík 
 

2 0 2 0 

8. PhDr. Miroslav Náhlik 
 

2 2 0 0 

9. JUDr. Renáta Zmajkovičová 
 

2 0 2 0 

10. JUDr. Juraj Trokan 
 

2 2 0 0 

11. Ing. Vladimír Butko 
 

2 2 0 0 

12. Ing. Štefan Kačmáry 
 

2 2 0 0 

13. Ing. Matej Korec, PhD. 
 

2 0 2 0 

14. RNDr. Lucia Remenárová 
 

2 2 0 0 
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Spracovali:  

Dr. h. c. Ing. Tibor Mikuš, PhD.,  predseda Správnej rady UCM 

PhDr. Katarína Nyulassyová, PhD., tajomníčka Správnej rady UCM 

 

 

 

 


